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关于重新明确国际航线旅客安检要求的安

保工作提示 

 

各境内外代理人： 

结合近期部分国家出台关于国际航班旅客粉末状物质

安检要求，为保障首都航空国际航线安全运行，现重新梳理

明确国际航线差异化旅客安检要求,请在购票环节就下述安

全检查新规及差异化要求做好提示工作，具体内容如下： 

 

1. 美国航线 

1.1 所有飞美航班登机前需使用痕量爆炸物检测仪

（ETD）对所有“4S”重点旅客所持的大于手机/智能手机

尺寸的电子设备采取额外的安全检查；对非“4S”重点旅客

所持电子设备进行不间断的随机安检； 

1.2 自 2017 年 10 月 26 日起，所有飞美航线要求对

旅客实施预安检程序：除 TSA 规定免面谈人员外，所有旅



客必须接受安保谈话。目的是解除或确认在面谈和观察中发

现的可疑点，判断后续是否需要进行额外的安全检查； 

1.3 自 2018 年 6 月 30 日起，营运人应对飞美航线采

取措施，确保在登机前对可疑旅客(Selectee)及不间断随机

抽取旅客携带的超过 350ml（含）粉末状物品进行安全检查。

具体要求如下： 

超过 350ml（含）的粉末状物品（例如面粉、糖、咖啡

粉、香料等）不得带入客舱运输。除非： 

1.3.1 超过 350ml（含）的医疗药品、婴儿奶粉、骨灰

等可以带入客舱进行运输，但需检查其包装是否密封完好，

有无破坏痕迹（包括裂缝等）；如果包装未密封或有破坏痕

迹，须确保包装内物品与包装描述一致；否则不得带入客舱； 

1.3.2 旅客购买自控制区免税店，且密封在容器或密封

袋里的粉末状物品可以带入客舱进行运输；否则不得带入客

舱。 

2. 澳洲航线 

2.1 自 2018 年 6 月 30 日起，所有澳洲出港国际航班

要求：每位旅客仅允许携带不超过 350ml 数量的无机粉末

（如沙子、盐、爽身粉及化妆品类）进入客舱； 

2.2 旅客经过安检通道时，除单独拿出液体、气溶胶和

凝胶物品外，还需拿出随身携带粉末状物质接受 X 光机检

查； 



2.3 对有机粉末物品无数量限制要求，如食品类物品：

婴儿奶粉、咖啡粉及糖类等； 

2.4 悉尼、墨尔本机场允许旅客最多随身携带一个打火

机或安全火柴上机，其他安检要求与国内基本一致。 

3. 加拿大航线 

3.1 自 2017 年 11 月 27 日起，加拿大境内机场将正

式以新版违禁物品清单进行安检。 

3.1.1 仅允许携带 6cm 或以下的小型刀片（约大号回

形针/曲别针大小）。禁止携带美工刀及各式尺寸的剃刀； 

3.1.2 粉末及颗粒物质如浴盐、海盐、婴儿爽身粉、足

浴粉、食用酵母粉及沙子携带数量限制为 350ml 以下（容

积约为苏打水罐大小）。而婴儿奶粉、蛋白粉、茶及咖啡仍

然不限制携带数量。 

4. 日本航线 

日本大阪关西机场免税店有将某品牌回旋镖作为免税

商品出售情况。根据民航局下发《禁止及限制携带和托运物

品目录公告》内容要求，作为能够造成人身伤害或对航空安

全和运输秩序构成较大危害的物品，回旋镖为禁止随身携带

但可作为行李进行托运。 

其他安检要求与国内一致。 

 

 



5. 葡萄牙航线 

里斯本机场允许旅客最多随身携带一个打火机或安全

火柴上机。其他安检要求与国内基本一致。 

6. 西班牙航线 

马德里机场对旅客携带打火机、锂电池均没有明确限

制。其他安检要求与国内基本一致。 

7. 俄罗斯航线 

谢列梅捷沃机场允许每位旅客随身携带 1 个小型打火

机（超过 zippo 常规大小则不可携带），禁止携带火柴。其

他安检要求与国内基本一致。 

8. 英国航线 

8.1 伦敦机场安检要求单独拿出手提电脑、登机牌和护

照，脱掉外套、高跟鞋和金属皮带等进行 X 光机和“裸体”

安检门检查； 

8.2 手提行李过检之前，行李内的所有液体、胶体、打

火机、火柴等危险物品无论体积大小，必须全部放在一个

20*20cm 的塑料袋内单独过检，单个物品液体容积不得超

过 100ml； 

8.3 对于锂电池的携带没有限制，仅要求不得托运； 

8.3 允许旅客最多随身携带一个打火机或安全火柴上

机。其他安检要求与国内基本一致。 

 



9. 越南与柬埔寨航线 

芽庄及暹粒机场允许旅客随身携带一只打火机，且未对

锂电池做出要求，其他要求与国内基本一致。 

 

特此提示。 

 

Dear domestic and overseas agents， 

Recently some countries published requirements about powder 

materials transportation inspection on international flights. To ensure 

safe operations of Beijing Capital Airlines, we rearranged and clarified 

passenger security check requirements for different international routes. 

Please notify customers about new requirements and security check 

differences during the ticketing process. Detailed content is as follows: 

1. U.S (Saipan flight) 

Since 26 Oct. 2017, all U.S. bound passengers are required to accepted 

the prescreening guided by TSA； 

Since 30 June 2018, except as noted below, powder-like substances, as 

described above must not be transported in the cabin of the aircraft. 

Medically prescribed powder-like substances, baby formula, and human 

remains 12oz (350ml) or larger may be transported in the cabin of the 

aircraft provided that any sealed containers are inspected for signs of 

alteration or tampering to the packaging (for example, breaks, cracks, or 



holes in the wrapping, protective cover, or seal) and containers that are 

unsealed or have signs of alteration of tampering are inspected to ensure 

that the contents are consistent with the container/packaging. 

Duty-free powder containers inside of a properly sealed Secure Tamper 

Evident Bag (STEB) may be allowed through the checkpoint and 

transported in the cabin of an aircraft. 

2. Australian Flight 

From 30 June 2018, all International departing flights will have 

restrictions in place limiting inorganic powders to volumes less than 

350ml per passenger in the aircraft cabin; 

Passengers are required to present all powders in carry-on baggage 

separately for screening as well as the liquids, aerosols and gels carried 

on board international flights; 

There is no quantity restriction for organic powders such as food 

products powdered baby formula, coffee and sugar; 

For Sydney and Melbourne airport, each passenger would be allowed to 

take 1 fire lighter or safety match onboard. 

3. Canadian flight 

Since 27th Nov., all Canadian airports applied the new version Prohibited 

Items List（PIL）; 

Small knife blades, 6cm or less, are not prohibited on domestic or 

international flights. Knife blades of any length will remain prohibited on 



flights to the United States (U.S.) from preclearance facilities. 

Inorganic powder and granular material with a volume of 350ml (the size 

of a soda can)or more, are prohibited at all screening checkpoints. This 

will include items such as bath salts, sea salt, baby powder, foot powder, 

cooking powder and sand. 

4. Japanese flight 

In the view of that Osaka Airport Shops sell the Boomerang as duty free 

items. Considering CAAC regulation, passenger is only allowed to 

transport as hold baggage other than carry-on baggage. 

5. Portuguese Flight 

For Lisbon airport, each passenger would be allowed to take 1 fire lighter 

or safety match onboard. 

6. Spanish Flight 

For Madrid airport, there is no specific limitation on passenger carrying 

fire lighter or safety match onboard. 

7. Russian Flight 

For Moscow airport, each passenger would be allowed to take 1 fire 

lighter (no larger than zippo size) on board, match is forbidden or safety 

match onboard.  

8. British Flight 

For London Heathrow airport, passenger is required to present laptop 

boarding pass and passport separately through the screening gate, 



taking off the jacket high heels and metal belts； 

Before get through security screening check, all liquids gels fire lighter 

matches and other relevant items in carry-on baggage should be placed 

into 20*20 cm plastic bag, every single item should not exceed 100ml； 

Lithium battery is not allowed to be transported as hold baggage. There 

is no specific limitation on passenger carrying lithium battery； 

For Heathrow airport, each passenger would be allowed to take 1 fire 

lighter or safety match onboard.  

9. Vietnamese and Cambodia Flight 

For Nha trang and Siem Reap airport, each passenger would be allowed 

to take 1 fire lighter on board. There is no specific limitation on 

passenger carrying lithium battery. 

 

 

 

市场部国际业务分部 

二〇一八年七月十日 

 


